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Sammanfattning 
VA SYD har inkommit med en ansökan om utökad låneram från 5 200 mnkr till 
6 000 mnkr för finansiering av investeringar för åren 2025–2027. Låneramen inkluderar 
inte investeringar i MAXIMA. Ansökan är gjord i enlighet med vad som föreskrivs i 
VA SYDs förbundsordning och samverkansavtal mellan medlemskommunerna. 
Stadskontoret föreslår därför att VA SYDs låneram utökas från dagens nivå om 
5 200 mnkr till 6 000 mnkr. Den nu föreslagna utökningen av VA SYDs låneram om 
800 mnkr bedöms rymmas inom den av kommunfullmäktige beslutade totala 
upplåningsramen för Malmö stad om 40 000 mnkr. 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige utökar VA SYDs låneram från 5 200 mnkr till 6 000 mnkr. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 250224 Utökad låneram för VA SYD för finansiering 

av investeringar i VA verksamheten i Malmö stad 

• Protokoll Förbundsfullmäktige VA SYD 241128 

• Förbundsordning för VA SYD 

• Samverkansavtal mellan Lund, Malmö, Burlöv , Eslöv avseende lomma 
kommuns inträde i VA SYD 

• Utdrag ur protokoll delegation 1 250211 § 17 

• Hemställan - Finansiering av investeringar i VA-verksamheten i Malmö stad 
inom VA SYD 

• Investeringsplan VA Malmö 2025-27 
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• Förändrat underlag finansiering VA Malmö 250211 

Beslutsplanering 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-03-03 
Kommunstyrelsen 2025-03-05 
Kommunfullmäktige 2025-03-27 

Beslutet skickas till 
VA SYD 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Ärendet 
Enligt VA SYDs förbundsordning §12.2 nyttjar kommunalförbundet 
förbundsmedlemmarna för finansiering. I Samverkansavtal mellan Lund, Malmö, 
Burlöv, Eslöv avseende Lomma kommuns inträde i VA SYD från 2020 framgår i §7.3 
att kommunalförbundet ska nyttja delägarkommunernas finansfunktioner för 
finansiering av verksamheten. 

Förbundsstyrelsens Delegation 1 i VA SYD beslutade 2024-12-13 att ansöka om 
utökad låneram hos Malmö stad för finansiering av erforderliga investeringar i Va-
anläggningen i Malmö stad, enligt av förbundsfullmäktige fastställd Budget 2025. 
Denna budget innehåller även plan för åren 2026 och 2027.  

Efter dialog om denna ansökan i förhållande till låneram för MAXIMA inkom 
förbundet med en reviderad ansökan, beslutad av förbundets Delegation 1 den 11 
februari 2025. I denna ansökan har begäran om låneram minskat från 6 500 mnkr till 
6 000 mnkr. Anledningen är att delar av den ursprungliga ansökan är hänförliga till 
MAXIMA där förbundet redan har en separat låneram hos Malmö stad.  

VA SYD ansöker om en utökning av låneramen från 5 200 mnkr till 6 000 mnkr fram 
till och med år 2027. Den utgående skulden per samma tidpunkt beräknas uppgå till 
5 673 mnkr, med 327 mnkr kvar att låna inom låneramen.  

Vid utgången av år 2024 hade VA SYD upptagna reverslån från Malmö stad om 
4 595 mnkr. I dessa lån ingår även finansiering av programgemensamma investeringar i 
MAXIMA om 454 mnkr. Stadskontoret kommer under 2025 att flytta dessa 454 mnkr 
till Malmö stads låneram för MAXIMA, samtidigt som VA SYDs övriga lån minskar 
med motsvarande belopp. Detta är en förutsättning för den nu föreslagna låneramen 
om 6 000 mnkr, samtidigt som det uppfyller kravet på att särskilja lån för MAXIMA 
från VA SYDs övriga lån.  
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Enligt likviditetsbudgeten planerar förbundet investeringar om 2 179 mnkr för åren 
2025–2027, samtidigt som man planerar att ta upp nya lån om 2 200 mnkr. 
Lånebehovet motsvarar således i princip investeringarna för perioden. 
Amorteringar på befintliga och nya lån uppgår under samma period till 670 mnkr. 
Ur förbundets Budget 2025 framgår att amorteringar och avskrivningar för år 2024 är 
ungefär lika stora. Detta, i kombination med ett budgeterat resultat nära noll, innebär 
att inga likvida medel genereras för att finansiera nya investeringar. 

Stadskontorets bedömning 
VA SYDs begäran om utökning av låneramen är avtalsenlig, med hänsyn till 
förbundsordning och samverkansavtal. Stadskontoret föreslår därför en utökning av 
VA SYDs låneram från 5 200 mnkr till 6 000 mnkr. Den nu aktuella utökningen av VA 
SYDs låneram om 800 mnkr bedöms rymmas inom den av kommunfullmäktige 
beslutade totala upplåningsramen för Malmö stad om 40 000 mnkr. 

Ansvariga 
Pamela Lindqvist  Nämndsekreterare 
Claes Ramel  Enhetschef 
Anna Westerling  Ekonomidirektör 
Andreas Norbrant  Stadsdirektör 
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